

**Одеська обласна універсальна наукова
бібліотека ім. М. Грушевського
Відділ інформації з питань культури і мистецтва та
зв'язків з громадськістю**



**КУЛЬТУРНЕ ЖИТТЯ ОДЕЩИНИ
НА СТОРІНКАХ ПРЕСИ**

Вип. 1 (1-31 січня 2026 р.)

Бібліотечна справа. Промоція читання

Амельченко Ю. Чи можна дістати в одеській бібліотеці книжки російською? : [розмова з директоркою Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського] / Юліана Амельченко // Одес. життя. – 2026. – 21 січ. – С. 5 : фот. – (У бібліотеках міста).

Непомняща О. Зустріч з письменницею Людмилою Охріменко : [у День укр. писемності та мови до Роздільнян. публ. б-ки завітала письменниця та волонтерка Л. Охріменко] / Олеся Непомняща // Вперед. – 2025. – 31 жовт.-6 листоп. : фот. – С. 4. – (Культура).*

Різникова Я. На сцені наших сердець: вечір пам'яті Богдана Чуфуса : [24 січ. в Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського згадували актора театру і кіно, нар. артиста України Б. Чуфуса] / Ярослава Різникова // Чорномор. новини. – 2026. – 29 січ. – С. 3 : фот. – (Людина ві час).

Сокіл О Жива розмова з газетою : [у Ценр. міськ. б-ці ім. І. Франка відбулась зустріч відвідувачів з редактором газети «Чорноморські новини»] / Олег Сокіл // Чорномор. новини. – 2026. – 15 січ. – С. 1 : фот. – (Будьмо разом).

Станіславов О. Ми знаємо ціну незалежності : [в Одес. нац. наук б-ці відбулася презентація ГО «Міжнародна грузинська діаспора «Сакартвело»] / Олег Станіславов // Веч. Одеса. – 2026. – 15 січ. – С. 2 : фот. – (У бібліотеках міста).

Візуальні мистецтва. Фотовиставки

Гудима М. Стереотипи не діють у творчості : [як переселенка з Херсону заснувала власну галерею BB-Art в Одесі] / Марія Гудима ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 29 січ. – С. 5 : фот. – (Люди справи).

Ікона як підтвердження божої любові : [в Одес. літ. музеї відкрито персон. вист. іконописця Андрія Цимка] / фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 15 січ. – С. 6 : фот. – (Виставки).

* Позиції, які не увійшли до попередніх випусків.

Левкович С. «Скульптурний салон» : [під такою назвою відкрито вист. в галереї ArtOdessa в Літньому театрі Міськ. саду] / Софія Левкович ; фот Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 22 січ. – С. 5 : фот. – (Виставка).

Мар'їна Г. «Знімком року» став «Воїн світла» : [у приміщенні Всеукр. центру болг. культури відкрилась вист.-фотоконкурс «Знімок року»] / Галина Мар'їна ; фот. Олега Владимировського // Веч. Одеса. – 2026. – 22 січ. – С. 6 : фот. – (Конкурс).

Мар'їна Г. Героїчні бджілки як метафора українського народу : [вист. агітаційних плакатів «Бджоли-Супергерої» до 6 лют. працює в залі Одес. обл. благод. фонду «Майбутнє»] / Галина Мар'їна ; фот. Олександра Синельникова // Веч. Одеса. – 2025. – 29 січ. – С. 5 : фот. – (Виставка).

Скульптор з Херсону творить дива на Одещині : [О. Степанський навчає дітей майструвати скульптури і мріє відкрити сіл. Центрі мистецтв в Миколаїв. громаді] / сторінку підгот. Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2026. – 14 січ. – С. 11 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Духовно-релігійне життя

Кам'яні обереги та Рахманський Великдень: про що мовчать старовинні хрести у селі Шершенці на Одещині : [на старих цвинтарях с. Шершенці височіють хрести, кожному з яких майже двісті років] / сторінку підгот. Любов Кузьменко // Одес. життя. – 2026. – 28 січ. – С. 10 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Кіномистецтво

Десятерик Д Не наше кіно: Кілька нотаток до століття фільму «Панцерник «Потьомкін» : [у груд. минуло сто років від дня офіційної прем'єри революц. епосу, знятого в Одесі про події, які відбувалися у місті] / Дмитро Десятерик // Чорномор. новини. – 2026. – 8 січ : фот. – С. 3. – (Історія. Імена. Пам'ять).

Культурні проекти. Свята

Буковська Н. «Слов'янощі» – 25: у Роздільній відбувся ювілейний концерт народного вокального ансамблю : [у Роздільнян. палаці культури відбулось свято на честь ювілею ансамблю] / Наталя Буковська // Вперед. – 2025. – 12-18 груд : фот. – С. 4. – (Культура).*

Одеса – багатокультурна, але коріння її – українське : [в Одесі презентували культур.-освіт. проєкт Odesa ID за для зміцнення укр. ідентичності міста] // Чорномор. новини. – 2026. – 8 січ : фот. – С. 1. – (Проєкт).

Переосмислити українську ідентичність нашого міста : [в Одесі відбулась презентація культур.-освіт. проєкту Odesa ID за для підсилення культур. особливості Одеси] // Веч. Одеса. – 2026. – 8 січ. – С. 1 : фот. – (Тема дня).

Свято душі та єднання : [у Роздільнян. палаці культури відзначили День працівників культури та майстрів нар. мистецтва святк. урочистим концертом] // Вперед. – 2025. – 21-27 листоп. : фот. – С. 4. – (Культура). *

Як Будинок піонерів у Троїцькому став популярним музеєм на Одещині : [у Троїц. будинку нар. творчості ім. Ростислава Палецького Любашів. громади діють музей, дит. б-ка та гуртки для юних троїчан] / сторінку підгот. Юрій Федорчук // Одес. життя. – 2026. – 7 січ. – С. 11 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Музейна справа. Пам'ятники. Охорона культурної спадщини

Забіянов Є. «Не проголошувати, а втілювати» : [8 січ. в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського відкрилася вист. знаного митця Анатолія Горбенка] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2026. – 15 січ. – С. 3 : фот. – (Мистецтво. Література. Ракурс).

Забіянов Є. Світло Українського Півдня у живопису Анни Носенко : [в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського експонується вист. А. Носенко «Наш Південь»] / Євген Забіянов // Чорномор. новини. – 2026. – 8 січ : фот. – С. 3. – (Історія. Імена. Пам'ять).

Мар'їна Г. Оцифровують безцінні колекції : [завершено проєкт по цифровому збереженню колекцій трьох музеїв Одеси] / Галина Мар'їна ; фот. Олександра Синельникова // Веч. Одеса. – 2025. – 29 січ. – С. 5 : фот. – (В музеях міста).

«Плеяди» – живий дослідницький процес : [влітку 2025р. в Одес. нац. худож. музеї відкрилася вист. «Плеяди: до 160 річчя Одес. худож. коледжу»] / фот. Юлії Манукян // Чорномор. новини. – 2026. – 22 січ. – С.3 : фот. – (Спадщина. Мистецтво. Імена).

«Райські хатки» : [в Одес. нац. худож. музеї відкрито вист., де розписані на сакральну тематику хатинки] / фот. Олександра Синельникова // Веч. Одеса. – 2025. – 15 січ. – С. 6 : фот. – (Виставки).

Титарчук А. «Відкривати щось нове у вже знайомому» : [персон. вист. Анатолія Горбенка, що відкрилася в Музеї укр. кн. Одес. обл. універс. наук. б-ки ім. М. Грушевського, стала ретроспект. поглядом на твор. шлях митця] / Анастасія Титарчук // Чорномор. новини. – 2026. – 15 січ. – С.3 : фот. – (Мистецтво. Література. Ракурс).

Просвітництво

«Я не письменник, але не міг мовчати»: На 148-й день війни У Рені презентували книгу «Не брат» як вирок агресору : [11 січ. у Рені відбулась презент. кн. Володимира Вакарчука, що стала маніфестом автора] / сторінку підгот. Антоніна Бондарева // Одес. життя. – 2026. – 21 січ. – С. 6 : фот. – (Райони Одещини: від Дунаю до Поділля).

Театрально-концертне життя. Цирк

Гудима М. «Різдвяна казка» за Гофманом : [«Різдвяна казка» Гофмана Одес. нац. акад. театру опери та балету пройшла кілька разів на гастролях у Вінниці] / Марія Гудима ; фот. Олександра Синельникова // Веч. Одеса. – 2025. – 15 січ. – С. 5 : фот. – (Прем'єри).

Гудима М. Бандура замість цитри? : [традиційні староноворіч. концерти відбулись у великій залі Одес. філармонії] / Марія Гудима ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2026. – 22 січ. – С. 5 : фот. – (Концерт).

Гудима М. Богиня, мрія, таргани : [перші покази камерної вистави «Децима» відбулись в Одес. театрі муз. комедії ім. М. Водяного] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2026. – 8 січ. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Гудима М. Таким ніжкам позаздрив би і Париж! : [в Одес. акад. театрі муз. комедії ім. М. Водяного показали мюзикл «Канкан» Коула Портера] / Марія Гудима ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2026. – 15 січ. – С. 5 : фот. – (Прем'єри).

Левкович С. Мовні суперечки столітньої давнини : [Одес. театр юного глядача випустив виставу «Мина Мазайло» за п'єсою М. Куліша, яка була написана у 1932р.] / Софія Левкович ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2025. – 29 січ. – С. 6 : фот. – (Прем'єра).

Левкович. С. «Чарівне плавання» морем музики : [як живе і розвивається Одес. композиторська школа при Одес. нац. муз. акад. ім. А. Нежданової] / Софія Левкович ; фот. Сніжани Павлової // Веч. Одеса. – 2025. – 15 січ. – С. 5 : фот. – (Концерти).

Мар'їна Г. Дон Жуан очима сучасника : [на сцені театру «На Чайній» відбулись перші покази камерної вистави «Дон Жуан, або Кам'яний гість»] / Галина Мар'їна ; фот. Олега Владимірського // Веч. Одеса. – 2026. – 22 січ. – С. 5 : фот. – (Прем'єра).

Одеський академічний український музично-драматичний театр ім. В. Василька запрошує провести театральний тиждень разом : [театр. програма для глядачів з 23 до 25 січ. 2026 р.] // Веч. Одеса. – 2026. – 22 січ. – С. 6 : фот.

Культурне життя Одещини на сторінках преси [Текст] : бібліогр. список / Одес. обл. універс. наук. б-ка ім. М. Грушевського, Від. інформації з питань культури, мистецтва та зв'язків з громадськістю ; [підгот. та комп'ют. набір О. Л. Попова ; ред. О. М. Ласкевич ; відп. за вип. О. Л. Попова]. – Одеса, 2026. –

Вип. 1 (1-31 січня 2026 р.). – 2026. – 4 с. ; 15х21. – 10 прим.: б. ц.

© ООУНБ. Зам. № 11 від 13.02.2026 р. Тираж 10 прим.